
Vergadering commissie Ruimtelijke Zaken – 5 april 2023

Beantwoording vragen uit de doorverwijzing over vlinder-insectvriendelijk bermbeheer

Motivatie doorverwijzing 
Bij de behandeling van de Perspectiefnota 2020-2023 is een motie aangenomen om te bekijken welke 
structurele oplossing mogelijk is om het onderhoud aan bermen te verbeteren en te inventariseren op 
welke locaties een structurele kwaliteitsverbetering wenselijk is.

Reactie: Deze verbetering had voornamelijk betrekking op het al of niet toepassen van 
grasbetonstenen of puinverharding om de kwaliteit van de bermen te verbeteren voor het wegverkeer. 

Motivatie doorverwijzing 
In navolging hierop informeerde het college de Raad in een NTI over de onderhoudsvoorkeuren voor 
bermen en wegen. Hierin wordt het ecologische beheer van de bermen in het buitengebied van 
Bernheze benoemd. Het college geeft hierin bovendien aan jaarlijks advies te ontvangen over het 
bermbeheer van de floronwerkgroep van het IVN, waarbij nadrukkelijk aandacht is voor kansrijke 
bermen voor bloemen en bijen.

Reactie: De Floron werkgroep van IVN is gestopt met hun inventarisatiewerkzaamheden. Over een 
meer ecologische manier van bermbeheer en de kansen die we hierin zien zullen we u verder 
informeren in het Groenstructuurplan. 

Vraag 1
Is er in 2018 inderdaad toegezegd de berm waar de briefschrijver naar verwijst, weer in te zaaien na het 
onderhoud en is dit ook daadwerkelijk gebeurd?

Antwoord: De Bermen aan de Schrikkelvensestraat zijn destijds wel ingezaaid met een 
bloemenmengsel. Bij bloemenmengsels is het echter erg van de situatie afhankelijk van de juiste 
omstandigheden (vocht, licht ,temperatuur)  of dit succes oplevert. Slechts bij de juiste omstandigheden 
komt het ook werkelijk tot ontkiemen van het zaad. 

Vraag 2
Indien dit nog niet gebeurd is, of wellicht weer teniet is gedaan na het vegen/afroven van de sloten, is 
de gemeente dan voornemens om deze berm alsnog/wederom in te zaaien?

Antwoord: Het zaaien van bloemenmengsels is een kostbare aangelegenheid dat slechts onder de  
juiste omstandigheden succes oplevert. We passen dit alleen in uitzonderlijke gevallen toe. Zeker niet 
langs sloten waar vanwege een goede waterhuishouding jaarlijks intensief onderhoud uitgevoerd moet 
worden. We komen er steeds meer achter dat extensief maaibeheer een duurzamer resultaat oplevert 
dan inzaaien. Daarmee ontstaat de vegetatie die er van nature thuis hoort, en daarmee volgen dus ook 
de insecten die passen bij deze omstandigheden. 

Vraag 3
Worden geveegde sloten en bermen in Bernheze structureel weer ingezaaid na het onderhoud? 

Antwoord: Nee, zeker niet, dit zou teniet gedaan worden door de jaarlijkse intensieve 
onderhoudswerkzaamheden.  

Vraag 4
Heeft het jaarlijkse advies van IVN ook dit jaar geleid tot een overzicht van kansrijke bermen voor 
bloemen, bijen en/of vlinders en welke acties worden hier dit jaar op ondernomen? 

Antwoord: De Floron werkgroep van IVN heeft zijn werkzaamheden per 1-1-2021 gestaakt. 


